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Ungdomsskolebestyrelsesmøde 

Hvidovre Ungdomsskole 

Onsdag d. 5. oktober 2022 kl. 17-20 

Bødkerporten 1M.   Lokale: Transithallen 

Referat 

 

Indkaldt:  Sara Benzon, Ole Bested, Kenneth F. Christensen, Silas Fisker, Tania Sheikh Larsen, Per 
Nørregaard, Jacob Poulsen, Mille Huusom, Daniel Nuñez, Emma Kjærgaard Albers, Sofie Lærke 
Kjærgaard Albers, Erik Petersen.  
Lasse Johansson (sekretær), Pelle Dahl Skovmøller (protokolfører). 

Gæster: ingen. 

 

Afbud: Erik Petersen. Emma K. Albers, Per Nørregaard. 

  
 

Pkt. Dagsordenpunkt Referat 

1.  Godkendelse af dagsorden. 
 

Velkommen til Jacob Poulsen, fmd. SKOK, rep. for 
forældrevalgte folkeskolebestyrelsesmedlemmer og 
formand for skolebestyrelsen på Holmegårdskolen. 
 
Referatet godkendes. 
 

2.  Meddelelser fra 

elevrepræsentanterne. 

 

Orientering v. 
elevrådsrepræsentanterne. 
  

Eleverne orienterer: 

Der er valg til elevråd i disse uger, og derefter 

vælger elevrådet to elevrådsrepræsentanter til 

ungdomsskolebestyrelsen. 

 

3.  Økonomi 2022. 

Bilag 1: Regnskabsrapport JAN-SEP 
2022, 
Eftersendes. 
 
Orientering v. 
ungdomsskoleinspektøren. 
 
Ungdomsskoleinspektøren indstiller, at 
orienteringen tages til efterretning. 
 

Orientering v. ungdomsskoleinspektøren: 

 

• Almenundervisningen er startet, derfor er 

forbruget steget fra ca. 50-90 % på kort tid. 

• Spørgsmål til forbrug på sociale arrangementer. 

Bør måske omkonteres. 

 

Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 

4.  Elevsituationen i dagundervisningen 
og starten på skoleåret. 
Bilag 2: Data elevtalsudvikling. 
Eftersendes eller præsenteres på 
mødet. 
 
Orientering v. ungdomsskoleinspektøren 
og faglig leder Pelle. 
 
Ungdomsskoleinspektøren indstiller, at 
orienteringen tages til efterretning. 
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  Der er fremgang i elevtallet i 10. klasse på 
tælledagen i forhold til forrige år.  
 
Spørgsmål til ambitionen i forhold til elevtal. 
Lasse: 130 elever i 10.klasse indenfor 2-3 år er 
ambitionen. 
Den bygger dels på Hvidovres befolkningstal, som 
er knap. 1% af DK og dels det samlede DK-elevtal i 
relevante konkurrerende skolekategorier. 
UVM’s relevante kategorier og optællinger (’20-’21): 
Folkeskoler: 8373. 
Fri- og privatskoler: 2731. 
Komm. ungdomsskoler ungdomskostskoler: 2562. 
1% af dem tilsammen er 137. Vi trækker lidt fra, 
fordi vi ikke konkurrerer direkte med friskoler og 
ungdomskostskoler. 
Derfor er vores ambition 130 elever i skoleåret 
2024-2025 
 
Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 

5.  Databaserede mønstre i elevvandring 

ind og ud af dagundervisning. 

Bilag 3: Data elevvandring. Eftersendes 
eller præsenteres på mødet. 
 
Orientering v. ungdomsskoleinspektøren 
og faglig leder Pelle og evt. gæst. 
 
Ungdomsskoleinspektøren indstiller, at 
præsentationen tages til efterretning. 
 

Orientering v. ungdomsskoleinspektøren og faglig 

leder for dagundervisningen Pelle. 

 

Formålet er at give bestyrelsen en baggrundsviden 

om elevvandring mv.  

 

• Stigning i antallet af elever ved tælledagen d. 5. 

september over de seneste tre år 

 

Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 

6.  Data om dagelevernes faglige 

standpunkter og andre parametre. 

Bilag 4: Data om standpunkter. 
Eftersendes eller præsenteres på mødet 
 
Orientering v. faglig leder Pelle. 
 
Ungdomsskoleinspektøren indstiller, at 
præsentationen tages til efterretning. 
 

Orientering v. faglig leder Pelle. 
 

• Karaktergennemsnittet i dansk læsning og 

matematik u. hjælpemidler fra FP9 på nuværende 

elever er lavt sammenlignet med andre karakterer 

fra FP9. 

• Læsetest på alle 10. klasseelever viser, i 

sammenligning med normen for slutningen af 7. 

klasse, at eleverne ligger lavt i læseniveau. 

• De to ovennævnte punkter giver anledning til at vi 

fremadrettet ser på, hvordan vi kan løfte 

elevernes læsekundskaber, især med fokus på 

læsestrategier. 

 

Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 

7.  Status på fokusmål 1-5 jf. skoleplan 
 
Orientering v. ungdomsskoleinspektøren 
og faglig leder dagundervisningen. 
 

Orientering v. ungdomsskoleinspektøren og faglig 
leder dagundervisningen. 
 
Fokusmål er en del af skoleårets planlægning, og er 
for indeværende skoleår 2022-2023: 
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1. Flere Hvidovreelever i 10.klassecentret. 
Der er stigning jf tidligere jf pkt. 4. 

2. MED-systemet tilpasses/udvides. 
Adhocgrupper er der nu 4 i gang: Nudging, 
Antimobbe, Delbart uv-materiale og Pjece U-
klasserne. 

3. Professionel kapital. 
Coteaching, faglige netværk. 

4. Samarbejde med TEC, HVG mfl. 
Helugessbrobygning med hele skolen på TEC. 
Uddannelsesaften og facilitetslån HVG. 

5. Ordblindeindsats. 
Mange screenede. Ordblindeklubben. 

 

Fokusmålene har været retningsgivende for 

Ungdomsskolens særlige indsatser. 

 

Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 

8.  Elevsituationen i 
almenundervisningen og starten på 
skoleåret. 
 
Orientering v. 
ungdomsskoleinspektøren. 
 
Ungdomsskoleinspektøren indstiller, at 
orienteringen tages til efterretning. 
 

Kort orientering v. ungdomsskoleinspektøren. 

• 500-600 holdelever i første uge = 100-150/aften 

• Ventelister 

• Lokalesituationen 

• Elevrådsvalg i gang uge 39-40-41 

 

Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 

9.  Ansættelser og fratrædelser siden 

seneste orientering til bestyrelsen. 

Bilag 5A og 5B: Supplerende oversigt 

med ansættelser og fratrædelser. 

Præsenteres og indsamles på mødet. 

 

Orientering v. 

Ungdomsskoleinspektøren jf. delegation 

af 20/4-2022. 

 

Ungdomsskoleinspektøren indstiller, at 

orienteringen tages til efterretning. 

 

Orientering v. ungdomsskoleinspektøren: 

 

Der præsenteres et omdelt papir med oplysninger 

om ansatte og fratrådte. Begge bilag indsamles 

efter mødet. 

 

Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

10.  Bestyrelsens mødeplan og andre 
arrangementer 2023 
 
Forslag v. bestyrelsesformanden  
 
Drøftelse og beslutning. 
 

Formandens forslag drøftes. 

 

Bestyrelsen beslutter bestyrelsesmøder i 2023: 

 

• Torsdag d. 9. februar (uge 6) 

• Tirsdag d. 18. april (Uge 17) 

• Onsdag d. 7. juni (Uge 23) 

• Tirsdag d. 15. august (Uge 33) 

• Torsdag d. 5. oktober (Uge 40) 

• Tirsdag d. 5. december (Uge 49) 
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Torsdag d. 17. august – Jubilæumsfest på Hvidovre 

Gymnasium 

Ide om fælles arrangement for 

ungdomsskolebestyrelser på Vestegnen og 

Amager. 

 

Drøftelse. 

 

Lasse undersøger, om ungdomsskoler i nærheden 

er interesserede i at lave et fælles arrangement for 

at udveksle erfaringer. Der tales om en lørdag eller 

eftermiddag/aften på en hverdag. 

 

Hvordan sørger man for at en bestyrelse er 

inddraget i hverdagen på ungdomsskolen. 

Erfaringsudveksling med andre Ungdomsskoler i 

nærheden. 

 

Lasse oplyser, at der er stor forskel på, hvordan 

andre Ungdomsskoler er organiseret -  blandt andet 

også i sammensætningen af bestyrelsen. 

 

Diskussion om det giver mening at mødes med 

andre bestyrelser, eller om det ville give mening at 

mødes i mindre sammenhænge, der er mange 

møder, så det skal give mening. 

 

Medarbejdergruppen kender ikke bestyrelsen, så et 

kendskabsmøde mellem medarbejdere og 

bestyrelse ville være en rigtig god ide. 

 

Kenneth: et møde med andre ungdomsskoler skal 

give mening i forhold til, om der er ligheder at 

trække på i forhold til den politiske opbygning. 

 

Hvad betyder det, at afholde et strategiseminar, og 

hvad vil bestyrelsen gerne have ud af det. 

 

Lasse ønsker til referat: Ungdomsskoleinspektøren 

vil være opmærksom på grænsen mellem sit 

ledelsesrum og bestyrelsens beføjelser og opgaver. 

 

Sarah: Er opmærksom på, hvad er bestyrelsens 

beføjelser og opgaver, og hvad er ledelsens 

kompetencer og ansvar. 

Hvilke synergieffekter kan der være i den balance. 

 

Tania: vi skal ikke ned i driften. Det er dog vigtigt, at 

folk ved, hvem bestyrelsen er. Det er vigtigt, at 

bestyrelsen bliver præsenteret eller får mulighed for 
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at møde medarbejderne. Der skal lyttes begge veje i 

organisationen.  

 

Ole: Det er medarbejderrepræsentanter i 

bestyrelsen, som skal sikre sammenhæng mellem 

medarbejdere og bestyrelse. 

 

Sarah: Bestyrelsens arbejde skal måske 

kommunikeres bedre til medarbejderne, skabe lidt 

mere synlighed. 

 

Lasse kan formidle udvalgte drøftelser og 

beslutninger via Ungdomsskolens ”Ugenyt” til 

medarbejderne. 

 

Lasse er gået i gang med forslag til revision og 

opdatering af styrelsesvedtægten, hvilket kunne 

afføde et strategiseminar for bestyrelsen. 

 

 

Bestyrelsen beslutter 

At vi først arbejder med de møder, der handler om 

os selv.  

På et kommende møde skal der tages op, hvad et 

strategiseminar er og hvad det skal indeholde. 

Der er aftalt bestyrelsesseminar tirsdag d. 7. marts 

2023 (uge 10) fra kl. 16-21. 

 

11.  Meddelelser med betydning for 
ungdomsskolebestyrelsen. 

A: Meddelelser fra formanden. 

 

B: Andre korte meddelelser fra ledelsen. 

Generelt + Almen afdeling + 

dagafdelingen 

 

C: Meddelelser fra medarbejderne. 

 

D. Meddelelser til og fra 

Skolekontaktrådet. 

 

E. Meddelelser til og fra 

Folkeoplysningsudvalget. 

 

F. Meddelelser fra 

bestyrelsesmedlemmerne i øvrigt.  

 

 

A: Formanden 

• Sofie Lærke Kjærgaard Albers deltager i sit sidste 

bestyrelsesmøde, hvor hun har repræsenteret 

eleverne i 1 år. Tak for et stort engagement og for 

at have mod til at byde ind i bestyrelsesarbejdet. 

• Der er vedtaget kommunalt budget. Det rammer 

ikke Ungdomsskolen hverken op eller ned 

 

B:Ledelsen 

• Tilsynssamtale afholdt 23/9. Vi har talt om 

fokusmålene, her blev også fremlagt data ang. 

Karakterer og elever som på dette møde.  

• Arbejdsgruppe vedr. styrelsesvedtægt og 

ungdomsskoleplan nedsat. Ungdomsskole-

inspektøren og 2 konsulenter fra SKO. 

Sættemøde holdt. Hensigten er at det er 

færdigbehandlet inden sommer 2023. 

 

Generelt: 

• . 

 

Dagafdelingen 
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• Undervisningen er godt i gang 

 

Almenundervisningen: 

Statistik sæson 21-22 netop tikket ind.  

I grove træk om 21-22 i forhold til året før: 

• Stigning: 776 holdelever flere, til knap 6384. 

• 50 flere hold, til i alt 366 hold. 

• 7 flere hold i specialundervisning til 11 hold. 

 

C Medarbejderne 

• Det går godt i dagundervisningen. Positiv 

udvikling i forhold til sidste år. Især på baggrund 

af implementering af strukturer. 

• Aftenundervisningen er kommet godt i gang. Det 

er positivt, at underviserne kunne komme ud at 

forberede lokaler osv. ugen før eleverne startede. 

Der arbejdes med klasseledelse hele sæsonen. 

De er 80% gengangere af undervisere fra sidste 

år. Der arbejdes også i AV-teamet med 

professionelle læringsfællesskaber 

 

D: SKOK – Skolekontaktrådet. 

• På seneste møde for det nye SKOK-råd blev der 

arbejdet med den faglige strategi for center for 

skole og uddannelse. Der er givet indspark til den, 

og det er i proces. 

 

E: Folkeoplysningsudvalget  

• Der er møde igen torsdag i næste uge. Der skal 

vedtages fordeling af boldbaner.  

• Der er temadag d. 27. oktober om 

bestyrelsesarbejde i foreninger. Det kunne også 

være interessant for denne bestyrelse. Det er 

DGI, der står for det. 

• Det er en god nyhed, at der er et aftenskolehold 

(keramik), som arbejder sammen med 

ungdomsskolens hold og dagundervisning. Der 

laves også et kursus for dagundervisere i 

keramik, afstedkommet af samarbejde med 

aftenskoleholdet. 

• Det er dejligt, at der sendes information ud om 

muligheden for at søge midler og fonde 

 

F: Bestyrelsesmedlemmer i øvrigt 

•  

 

12.  Eventuelt. 

 
 

 

 




